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Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

1240 København K 

 

J.nr. NST-201-00270 

 

Den 30. april 2015 

Folketingsmedlem Per Clausen (EL) har den 26. marts 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 953, som hermed besvares.  

 

 

Spørgsmål nr. S 953 

Mener ministeren, at Naturstyrelsen overholder habilitetsreglerne, når 

vicedirektøren for Naturstyrelsen, som forhandler betingelserne for afholdelsen af 

kongehuset jagter i statens skove, meget ofte deltager som kongehusets gæst i 

disse jagter? 

 

Svar 

Den Kgl. Jægermester tilrettelægger den praktiske afvikling af Kongehusets jagter 

på Naturstyrelsens arealer i samarbejde med Hofmarskallatet. Den Kgl. 

Jægermester er udnævnt af Kongehuset på baggrund af indstilling fra 

miljøministeren. 

 

I forbindelse med en orientering af Hofmarskallatet om Kongehusets 

jagtrettigheder på Naturstyrelsens arealer blev det tilkendegivet, at Kongehuset 

muligvis kunne være indstillet på, at styrelsen i et vist omfang vil kunne tage 

betaling for de jagter, som afholdes på arealerne, når Kongehuset ikke gør brug af 

jagtretten. Det er disse muligheder Naturstyrelsen aktuelt er i gang med at afsøge. 

 

Der er således ikke tale om, at Naturstyrelsen er i position til indgå i forhandlinger 

med Kongehuset om jagtretten. 

 

Vicedirektøren med ansvar for Naturstyrelsens arealdrift har i den periode, hvor 

han har været vicedirektør, taget imod invitation til at deltage i én årlig jagt med 

kongehuset. Disse jagter har alle ligget før, de ovenfor nævnte drøftelser blev 

indledt. 

 

På baggrund af ovenstående finder jeg ikke anledning til at anfægte 

Naturstyrelsens vurdering af, at der ikke er tale om et habilitetsproblem. 

 

 

 

 

Kirsten Brosbøl / Hanne Kristensen 
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